
 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

1(28) 

Sammanträdesdatum 

2016-09-29 
 

 

  
 

  

     

 

Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, torsdag 29 september 2016, klockan 09:00-17:00. 
Ajournerat för lunch klockan 12:00-13:00. 
 

Beslutande ledamöter 

 
Gerd Olsson (S), Ordförande 
Björn Forsling (S), 1:e vice ordförande 
Mats Persson (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Rask (S) 
Edward Mika (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Britt-Lis Nilsson (S) 
Lena Hallqvist (S), § 98-103 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Sofia Högström (V), § 94-103 
Nanok Stagnell (MP), § 86-93 
Lena Jendel (C) 
Roland Hamlin (C) 
Peter Åkerström (KD), § 86-88 
Birgitta Peräinen (L), § 93-103 
Jonas Holm (M), § 89-92 
Agneta Palmqvist (M), § 86-97 
Jari Ropponen (SD) 
 

 

Ersättare 

 
Lena Hallqvist (S), § 93-97 
Sofia Högström (V), § 86-93 
Peter Åkerström (KD), § 89-92 
Birgitta Peräinen (L), § 86-92 

Övriga närvarande Sekreterare Carina Nylander, förvaltningschef Ingela Rauhala, elevhälsachef Ann-
Christin Blückert § 86, verksamhetschef Elisabeth Bäckström § 86-87, 
verksamhetschef Urban Wickman § 87-91, Mona Lindvall-Eriksson § 87, 93, 
förvaltningsekonom Jennie Svensk § 92, ordförande Johan Söderberg, vd Susanne 
Levén och enhetschef Jonas Gustafsson § 93, handläggare Monica Fredriksson § 
95, enhetschef Marina Nord-Öberg § 95-98, verksamhetschef Annika Gabrielsson 
§ 98 
 

Justerare Lena Jendel 

Justeringens plats och tid Lärkontoret torsdag 6 oktober 2016, klockan 16:00. 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer § 86-103 
 Carina Nylander  

 Ordförande 

  

 Gerd Olsson  

 Justerare 

  

 Lena Jendel  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2016-09-29 
Datum då anslaget sätts 

upp 2016-10-07 Datum då anslaget tas ned 2016-10-29 
Förvaringsplats för 

protokollet Lärkontoret 
 

Underskrift 
  

 Carina Nylander  
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§ 86 Mobila skolteamet 4 
§ 87 Elevenkäter grundskolan och gymnasieskolan 5 
§ 88 Planerat program och inriktningsutbud Bromangymnasiet läsåret 

2017/2018 6 
§ 89 Planerad programorganisation för introduktionsprogrammet 

Bromangymnasiet läsåret 2017/2018 10 
§ 90 Programorganisation för gymnasiesärskolan Bromangymnasiet läsåret 

2017/2018 10 
§ 91 Intagning till Bromangymnasiet läsåret 2016/2017 12 
§ 92 Delårsrapporten 2016 lärandenämnden 13 
§ 93 Qualis, information 14 
§ 94 Medel till inventarier, mottagningsenheten 15 
§ 95 Framtida skolutveckling Hudiksvalls kommun 16 
§ 96 Tillsyn av fristående fritidshem - Västanängens fritidshem 17 
§ 97 Översyn av skolväg från Skålbo till Maln - hållplats Skålbovägen 18 
§ 98 Transport till och från nattöppen förskola 20 
§ 99 Förvaltningen informerar 22 
§ 100 Meddelanden 24 
§ 101 Delegeringsbeslut 25 
§ 102 Korta frågor 27 
§ 103 Budget 2017 28 
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§ 86   Dnr 2015-000126 - 046 

Mobila skolteamet  

Sammanfattning 

I april 2014 beviljade kommunfullmäktige medel ur den sociala 
investeringsfonden för att utveckla ett mobilt skolteam för kommunens grund- 
och grundsärskola. Det mobila skolteamet startade som ett projekt i januari 
2015.  

Vid dagens sammanträde lämnar elevhälsachef Ann-Christine Blückert och 
verksamhetschef Elisabeth Bäckström en muntlig rapport samt en skriftlig 
projektrapport: Mobilt skolteam - arbetssätt som främjar inkludering.  

Från augusti 2016 har det mobila skolteamet utökats och permanentats. Idag 
består skolteamet av en skolpsykolog, en specialpedagog och två lärare. Det 
mobila skolteamet ger stöd och kompetenshöjning på plats till elever och 
personal inom grund- och grundsärskola. Detta för att än bättre kunna öka 
måluppfyllelsen, höja utbildningsnivån i kommunen och erbjuda en skola där 
alla elever ska vara behöriga och komma vidare i studier till nästa skolform. 

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 87  

Elevenkäter grundskolan och gymnasieskolan 

Sammanfattning 

Utifrån kommunens vision och nyckelord, som omfattar alla kommunala 
verksamheter, tecknar nämnderna ett åtagande med kommunfullmäktige. Vid 
sammanträde 26 mars 2015 beslutade lärandenämnden de kvalitativa 
verksamhetsmålen för 2016. Förvaltningen har arbetat fram indikatorer för 
åtagandena. 

Verksamhetscheferna Elisabeth Bäckström och Urban Wickman redovisar 
resultatet från elevenkäten för årskurs 5 och 8 i grundskolan och år 3 på 
Bromangymnasiet. Frågorna har utgått från indikatorer för åtaganden 2016.  

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 88 Dnr 2016-000349 - 612 

Planerat program och inriktningsutbud 

Bromangymnasiet läsåret 2017/2018 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till planerat program- och inriktningsutbud för 
Bromangymnasiet läsåret 2017/2018 

att offensivt marknadsföra estetiska programmet 

att uppdra till förvaltningen att se över möjligheten till fördjupningskurser i 
estetiska ämnen för det estetiska programmet 

att uppdra till förvaltningen att resurs- och lokalmässigt se över möjligheten att 
inom fordons- och transportprogrammet starta inriktningen karosseri och 
lackering, samt 

att de båda uppdragen redovisas för lärandenämnden 20 oktober 2016. 

Reservationer 

Siv Cavallin (V), Lars Berglund (V), Nanok Stagnell (MP), Jonas Holm (M), 
Agneta Palmqvist (M) och Jari Ropponen (SD) reserverar sig emot beslutet. 
Birgitta Peräinen (L) vill ha till protokollet att hon stödjer reservationen. 

Sammanfattning 

Verksamhetschef Urban Wickman redovisar planerat utbud av sökbara 
program och inriktningar för Bromangymnasiet läsåret 2017/2018: 

Yrkesprogram Inriktningar 

Bygg- och anläggningsprogrammet (BA) Husbyggnad, Måleri, Plåtslageri, 
Anläggningsfordon (lärlingsförlagd), Mark- 
och anläggning (lärlingsförlagd) 

El- och energiprogrammet (EE) Elteknik 

Fordons- och transportprogrammet (FT) Personbil 

Handel- och administrationsprogrammet (HA) Handel och service, Administrativ service 

Hotell- och turismprogrammet (HT) Hotell och konferens, Turism och resor 

Industritekniska programmet (IN) Produkt- och maskinteknik 

Naturbruksprogrammet Djur 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet (RL) Kök och servering, 
Bageri och konditori (lärlingsförlagd) 

VVS- och fastighetsprogrammet (VF) VVS 

Vård- och omsorgsprogrammet (VO)   
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Studieförberedande program Inriktningar 

Ekonomiprogrammet (EK) Ekonomi, Juridik 

Estetiska programmet (ES) Musik, Estetik och media 

Naturvetenskapsprogrammet (NA) Naturvetenskap 

Samhällsvetenskapsprogrammet (SA) Beteendevetenskap, Samhällsvetenskap 

Teknikprogrammet (TE) Design och produktutveckling, 
Informations- och medieteknik, 
Samhällsbyggande och miljö 

 

Arbetsutskottet har tillstyrkt förslaget.  

Yrkanden 

Ordförande Gerd Olsson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag med tilläggen att offensivt marknadsföra estetiska 
programmet. Uppdra till förvaltningen att se över möjligheten till 
fördjupningskurser i estetiska ämnen för det estetiska programmet. Uppdra till 
förvaltningen att resurs- och lokalmässigt se över möjligheten att inom fordons- 
och transportprogrammet starta inriktningen karosseri och lackering.  

Lars Berglund och Siv Cavallin (V) yrkar på att inom estetiska programmet 
erbjuda inriktningarna musik samt bild och formgivning inför läsåret 
2017/2018. 

Jari Ropponen (SD) yrkar bifall till Lars Berglund och Siv Cavallins förslag. 

Björn Forsling (S), Matts Persson och Roland Hamlin (C) yrkar bifall till Gerd 
Olssons förslag. 

Sammanträdet ajourneras i fem minuter. 

Sammanträdet återupptas.  

Propositionsordning 

Lärandenämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till arbetsutskottets förslag 
samt tilläggsförslagen från ordförande, Björn Forsling, Matts Persson och 
Roland Hamlin eller till förslaget från Lars Berglund, Siv Cavallin. Ordförande 
finner att lärandenämnden bifaller förslaget från ordförande, Björn Forsling, 
Matts Persson och Roland Hamlin varvid votering begärs. 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

8(28) 

Sammanträdesdatum 

2016-09-29 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Omröstningsresultat 

Den som röstar för att bifalla förslaget från ordförande, Björn Forsling, Matts 
Persson och Roland Hamlin röstar JA. Den som röstar för förslaget från Lars 
Berglund och Siv Cavallin röstar NEJ.  

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Kerstin Rask (S), Bitte Nilsson (S), Lotta 
Beiersdorf (S), Edward Mika (S), Matts Persson (C), Lena Jendel (C) och 
Roland Hamlin (C) röstar ja. 

Siv Cavallin (V), Lars Berglund (V), Nanok Stagnell (MP), Jonas Holm (M), 
Agneta Palmqvist (M) och Jari Ropponen (SD) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 9 ja-röster och 6 nej-röster vilket innebär att 
lärandenämnden antar förslaget från ordförande, Björn Forsling, Matts Persson 
och Roland Hamlin att besluta enligt arbetsutskottets förslag med tillägget: 
Offensivt marknadsföra estetiska programmet. Uppdra till förvaltningen att se 
över möjligen till fördjupningskurser i estetiska ämnen för det estetiska 
programmet. Uppdra till förvaltningen att resurs- och lokalmässigt se över 
möjligheten att inom fordons- och transportprogrammet starta inriktningen 
karosseri och lackering.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 160905 

Arbetsutskottets protokoll 160913 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Urban Wickman 
Elisabet Lindqvist 
Maritta Collin 
Bitte Åström 
Henrik Adestedt 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

9(28) 

Sammanträdesdatum 

2016-09-29 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 89 Dnr 2016-000357 - 612 

Programorganisation för gymnasiesärskolan 

Bromangymnasiet läsåret 2017/2018 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till planerad programorganisation för gymnasiesärskolan, 
Bromangymnasiet läsåret 2017/2018. 

Sammanfattning 

Gymnasiesärskolan ska ge elever med utvecklingsstörning en god grund för 
yrkesverksamhet och fortsatta studier samt för personlig utveckling och ett 
aktivt deltagande i samhällslivet. Utbildningen ska utformas så att den främjar 
social gemenskap och utvecklar elevernas förmåga att självständigt och 
tillsammans med andra tillägna sig, fördjupa och tillämpa kunskaper. 
Gymnasiesärskolan ska ha en stor flexibilitet för att eleverna utifrån sina 
förutsättningar ska kunna utvecklas så långt som möjligt enligt utbildningens 
mål. Gymnasiesärskolan består av nationella och individuella program. Förutom 
det individuella programmet erbjuder gymnasiesärskolan, Bromangymnasiet 
följande fem nationella program: 

• Programmet för administration, handel och varuhantering  

• Programmet för fastighet, anläggning och byggnation 

• Programmet för fordonsvård och godshantering  

• Programmet för hotell, restaurang och bageri 

• Programmet för hälsa, vård och omsorg  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 160912 

Arbetsutskottets protokoll 160913 

 

 

Beslutet skickas till 

Urban Wickman 
Maritta Collin 
Elisabet Lindkvist 
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§ 90 Dnr 2016-000358 - 612 

Planerad programorganisation för 

introduktionsprogrammet Bromangymnasiet läsåret 

2017/2018  

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till planerad programorganisation för 
introduktionsprogrammet på Bromangymnasiet läsåret 2017/2018. 

Sammanfattning 

Enligt skollagen skall utbildningen på ett Introduktionsprogram följa en plan 
för utbildningen som beslutas av huvudman (Skollagen 17 kap. 7§) Planen skall 
beskriva utbildningens syfte, längd och huvudsakliga innehåll. 

Utöver det gemensamma syftet för all undervisning i gymnasieskolan är syftet 
för Introduktionsprogrammet att elever skall uppnå full behörighet till 
gymnasieskolan. Ytterligare ett syfte är att förbereda eleverna för arbetsliv eller 
annan utbildning. De inriktningar som erbjuds är: 

• Preparandutbildning – 1 år 

• Programinriktat individuellt val (pro) – 1-3 år, sökbar för följande 

program: 

IMpro Fordon- och transport 
IMpro Industritekniska 
IMpro Restaurang- och livsmedel 
IMpro Naturbruk 
IMpro VVS- och fastighet 
IMpro Vård- och omsorg 

• Individuellt alternativ – 1-3 år 

• Språkintroduktion – 1 år 

Utbildningen innehåller i huvudsak undervisning i grundskolekurser men även i 
viss mån gymnasiekurser. Målet är att de flesta elever på programmet skall få en 
ökad kontakt med arbetslivet därför erbjuder skolan praktik. I enskilda fall kan 
Yrkesintroduktion (IMyrk) erbjudas där så är möjligt vad gäller kurser och 
praktikplatser. Särskild studieplan skrivs då utifrån den yrkesutgång som 
planeras. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 160905 

Arbetsutskottets protokoll 160913 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Urban Wickman 
Henrik Adestedt 
Elisabet Lindkvist 
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§ 91 

Intagning till Bromangymnasiet läsåret 2016/2017 

Sammanfattning 

Verksamhetschef Urban Wickman redovisar antagningen till Bromangymnasiet 
läsåret 2016/2017.  

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 92 Dnr 2015-000523 - 042 

Delårsrapporten 2016 lärandenämnden 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar lärandenämndens ekonomiska 
delårsbokslut för 2016. Prognosen tyder på ett överskott med 800 000 kronor 
men följande faktorer kan påverka resultatet: 

• Nämndens åtagande med kommunfullmäktige att höja utbildningsnivån är 

en osäkerhetsfaktor. Undervisningens kvalitet- och kostnadsutveckling 

kommer att påverkas med anledningen av bristen på legitimerade lärare. 

Nämnden kommer att följa utvecklingen av behöriga lärare per skolenhet.  

• Nämnden har fått ett föreläggande efter Norrhälsinge miljökontors 

inspektion. Föreläggandena kommer att åtgärdas men den totala 

kostnadsbilden är inte klar och kan komma att påverka det ekonomiska 

resultatet negativt. 

• Kvantiteterna för grundskolan och fritidshemmen är större än nämndens 

åtagande vilket påverkar grundskolans budget. 

• Elevhälsan har svårigheter att bemanna verksamhet med framförallt 

psykologer, kuratorer och specialpedagoger vilket påverkar verksamheten 

negativ men ger ett överskott i budget.  

• Tillfälliga vakanser inom central administration ger ett visst överskott. 

Detta överskott uppväger de kostnader förvaltningen haft för utökad 

bemanning för att kompensera avsaknad av ett verksamhetsstöd. 

• För det ökade statsbidraget för nyanlända öppnas en mottagningsenhet. 

Detta för att kvalitetssäkra mottagandet men även för att stödja och 

säkerställa en god kvalitet för eleverna i såväl förskola, grundskola och 

gymnasieskola. Lokalerna blev inte klara till skolstarten 2016 vilket kan 

försena planerade åtgärder men också bidra till ett överskott i nämnden. 

Förvaltningschef Ingela Rauhala redovisar personalstatistiken.  

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 93  

Qualis, information 

Sammanfattning 

Qualis är ett verktyg för att kvalitetssäkra och driva ett systematiskt 
kvalitetsarbete inom elva kvalitetsområden Till varje område finns ett antal 
kvalitetskriterier som tas fram för respektive verksamhet. Kriterierna har en 
tydlig koppling till de nationella styrdokumenten. Qualis visar kvaliteten på 
arbetet i verksamheten utifrån ledningens, medarbetarnas, elevernas/barnens 
och vårdnadshavarnas perspektiv. Qualis ger en sammantagen bild av styrkor 
och förbättringsområden i verksamheten vilka blir underlag till en 
handlingsplan och vägledning i det fortsatta kvalitetsarbetet. Förskolorna i 
Hudiksvalls kommun har använt sig av Qualis sedan hösten 2011. I år har 
Qualis köpts in även till grundskolan, gymnasiet och vuxenutbildningen och 
utbildningsinsatser pågår. 

Vid dagens sammanträde informerar Susanne Levén, vd för Q-steps 
kvalitetssäkring om Qualis. Johan Söderberg, ordföranden för 
bildningsnämnden i Katrineholms kommun, informerar om hur 
bildningsnämnden i Katrineholm arbetar och vilken nytta de har av Qualis. 
Johan Söderberg menar att nämnden har fått en större förståelse för det 
systematiska kvalitetsarbetet. 

Ordförande tackar för informationen. 

 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

15(28) 

Sammanträdesdatum 

2016-09-29 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 94 Dnr 2015-000523 042 

Medel till inventarier, mottagningsenheten 

Sammanfattning 

Vid arbetsutskottets sammanträde 13 september 2016, § 75, behandlades ett 
äskande till kommunstyrelsen om medel till inventarier för mottagningsenheten. 
Då mottagningsenheten är en arena för flera av kommunens förvaltningar 
kommer kostnaderna att belasta och avskrivas på kommunnivå i stället för på 
förvaltningsnivå. Därmed är äskandet om medel till inventarier inte längre 
aktuellt. 
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§ 95 Dnr 2016-000071 - 600 

Framtida skolutveckling Hudiksvalls kommun  

Sammanfattning 

Vid sammanträde 7 december 2015, § 141, beslutade lärandenämnden att 
tillsätta en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur. PwC fick 
uppdraget att genomföra utredningen. Utredningen skulle visa om en 
förändring av skolstrukturen bidrar till en hållbar skolstruktur.  

Vid sammanträde 28 april 2016, § 41, presenterade PwC slutrapporten för 
lärandenämnden. I slutrapporten redovisade PwC två alternativa förslag för den 
framtida skolstrukturen. Vårdnadshavarna bjöds in till informationsträffar om 
utredningen.  

Lärandenämnden diskuterade slutrapporten och förslagen vid sammanträdet 26 
maj 2016 och arbetsutskottet diskuterade frågan vidare vid sammanträde 1 juni 
2016. Arbetsutskottet konstaterade att ingen förändring kommer att göras inom 
skolstrukturen i Hudiksvalls kommun inför 2017. Arbetsutskottet och 
lärandenämnden kommer dock att fortsätta arbetet utifrån delar av utredningen. 

Förvaltningen har fått i uppdrag att göra ett antal större och mindre utredningar 
som ska ha samlingsnamnet Framtida skolutveckling i Hudiksvalls kommun. 
Vid dagens sammanträde redovisar handläggare Monica Fredriksson bland 
annat antalet behöriga lärare augusti 2016. Andelen behöriga lärare inom både 
förskoleklass och grundskola är 76%. Andelen behörig personal inom 
fritidshemmet är 16%. 

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 96 Dnr 2015-000182 - 718 

Tillsyn av fristående fritidshem - Västanängens 

fritidshem 

Lärandenämnden beslutar 

att Bobygdens omsorg och service ekonomisk förening senast den 30 
november 2016 inkommer med en dokumentation som visar att de har 
ledigförklarat och annonserat efter en lärare som är behörig att undervisa i 
fritidshem under läsåret 2016/2017, samt 

att Bobygdens omsorg och service ekonomisk förening inkommer med ett 
beslut som visar att huvudmannen antingen anställt en behörig lärare eller att en 
icke behörig lärare har anställts enligt de rutiner som skollagen föreskriver. 

Sammanfattning 

Under 2015 genomförde lärandeförvaltningen en uppföljning av tidigare tillsyn 
vid Västanängens fritidshem. Det framkom då att fritidshemmet saknade 
personal som var behörig att undervisa i fritidshem. Lärandenämnden beslutade 
därför att Västanängens fritidshem senast den 31 augusti 2016 skulle redovisa 
hur man tänker åtgärda bristen på behörig personal vid fritidshemmet. 

Fritidshemmet har inkommit med ett svar där man hävdar att den lärare som 
anställdes hösten 2015 är behörig att undervisa i fritidshem. Förvaltningen har 
tidigare tagit del av skollagen och förordningen (2011:326) om behörighet samt 
fått vägledning av Skolverket och funnit att Västanängens fritidshem genom att 
anställa den lärare som man hänvisar till ändå inte uppfyller kraven på behörig 
personal vid fritidshemmet. 

I skollagen 2 kap 18 § regleras möjligheten för huvudmannen att låta en annan 
lärare eller förskollärare bedriva undervisning om det inte finns någon som 
uppfyller kraven om behörighet i 13 § skollagen. Den personen får bedriva 
undervisning under högst ett år i sänder. Om det gäller längre tid än sex 
månader ska huvudmannen fatta beslut om anställningen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 160909 

Arbetsutskottets protokoll 160913 

Beslutet skickas till 

Bobygdens omsorg och service ekonomisk förening 
Elisabeth Bäckström 
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§ 97 Dnr 2016-000356 - 623 

Översyn av skolväg från Skålbo till Maln - hållplats 

Skålbovägen 

Lärandenämnden beslutar 

att klassificera väg Skålbovägen till busshållplats Skålbovägen som inte farlig 
väg. 

Reservationer 

Agneta Palmqvist (M) och Birgitta Peräinen (L) har lämnat en skriftlig 
reservation emot beslutet: Tillsätt en utredning som gör en översyn av samtliga 
farliga skolvägar i kommunen. Belysning, trottoarer, korsningar etc ska 
kontrolleras. En projektplan med åtgärder för varje objekt samt en tidsplan för 
åtgärderna ska finnas med i utredningen.  

Sammanfattning 

En översyn har gjorts för att bedöma skolvägen Skålbovägen till busshållplats 
Skålbo på Malnvägen. Vid översynen deltog Matts Persson, lärandenämnden, 
Clemens Ludvigsson, trafikingenjör tekniska förvaltningen och Elisabet 
Lindkvist skolskjutsansvarig. Översynerna genomförs enligt ett antal kriterier 
där man bedömer hastighet, trafikintensitet, vägens beskaffenhet utifrån 
hastighet och trafikintensitet, om det finns behov av gångbana eller vägren 
utifrån hastighet och trafikintensitet samt behov av belysning utifrån hastighet 
och trafikintensitet. 

Hela sträckan är cirka tre kilometer. Det finns cirka 120 fastigheter efter den 
aktuella vägsträckan varav knappt hälften är åretruntboende och resten 
fritidshus. Hastighetsbegränsningen efter vägen är 30 kilometer per timme. 
Trafiken som är ringa, består till största delen av bilar till och från bostäder och 
fritidshus i området. På Malviksvägen förekommer för närvarande en del trafik 
från och till byggarbetsplatser. 

Från Skålbo finns tre alternativa vägar till hållplatsen. Från Skålbovägen via 
Malviksvägen, Skålbovägen förbi Segelviksvägen och från Skålbovägen via 
Sisselbovägen. Sträckan är från Skålbovägen 52 cirka 1650 – 1700 meter. 

Skålbovägen förbi Segelviksvägen bedöms som lämplig för gång- och 
cykeltrafik till och från hållplatsen på Malnvägen. 

Yrkanden 

Agneta Palmqvist (M) yrkar på återremiss av ärendet. 
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Propositionsordning 

Lärandenämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition om bifall eller ej till Agneta Palmqvists 
förslag om återremiss. Ordförande finner att nämnden beslutar att avslå detta 
vilket innebär att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 160901 

Arbetsutskottets protokoll 160913 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Elisabet Lindqvist 
Cina Johansson 
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§ 98 Dnr 2016-000233 - 719 

Transport till och från nattöppen förskola 

Lärandenämnden beslutar 

att gratis transporter till och från den dygnet-runt-öppna avdelningen upphör 
från 1 januari 2017 med hänvisning till kommunallagen 2 kap. 2 § om 
likställighetsprincipen 

att de förskolebarn som är placerade eller som söker plats vid den dygnet-runt-
öppna avdelningen får förtur till en placering vid Kålhagens förskola, samt 

att uppdra till förvaltningen att ha samtal individuellt med de berörda 
vårdnadshavarna. 

Sammanfattning 

Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 9 september 2009 fick 
verksamhetschef Annika Gabrielsson i uppdrag att utreda taxiresor till och från 
den dygnet-runt-öppna avdelningen vid Kålhagens förskola. I november 2010 
fattade lärandenämnden ett beslut om att det i första hand är vårdnadshavaren 
som är ansvarig för resor till och från förskolan men att skolskjutsansvarig får 
fatta beslut och ordna resorna i de fall vårdnadshavaren inte har möjlighet att 
skjutsa sitt barn. Den 22 september 2011 återrapporterades hur regeln hade 
fungerat. Nämndens beslut att det är skolskjutsansvarig som ska fatta beslut om 
att bevilja skjuts hade inte praktiserats utan beslutet har tagits vid förskolan.  

I kommunallagen 2 kap. 2 § skrivs om likställighetsprincipen. Det innebär att en 
kommunmedlem inte får gynnas eller missgynnas i förhållande till någon annan 
medlem. I 2 kap 1 § står det om angelägenheter av allmänt intresse. En 
kommun kan själv ta hand om en angelägenhet som saknar reglering via någon 
lagstiftning. Resorna är att betrakta som otillåtet stöd till enskild då de inte 
utgör en allmän angelägenhet för kommunen och dess medlemmar. 

Vid arbetsutskottets sammanträde den 12 april 2016 återremitterades ärendet 
och förvaltningen fick i uppdrag att genomföra en kartläggning av behovet av 
transport.  

Vid dagens sammanträde informerar verksamhetschef Annika Gabrielsson och 
enhetschef Marina Nord-Öberg om ärendet. I dagsläget finns det 26 barn 
inskrivna vid den nattöppna förskolan. Av dessa åker 11 barn taxi till och/eller 
från förskolan. Av de 12 barnen är 3 förskolebarn och 8 förskoleklass/ 
skolbarn. Fem av de 12 barnen bor utanför tätorten. Alla barn har en eller två 
vårdnadshavare som arbetar skift eller obekväm arbetstid. De allra flesta har 
delad vårdnad.  
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Beslutsunderlag 

Protokoll arbetsutskottet 160412 

Tjänsteskrivelse 160912 

Protokoll arbetsutskottet 160913 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Annika Gabrielsson 
Kristina Brolin 
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§ 99  

Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

Tillsyn 2017 

Skolinspektionen kommer att göra en regelbunden tillsyn inom 
lärandeförvaltningens verksamheter vårterminen 2017. Skolinspektionen har 
skickat ut föräldra- och elevenkäter.  

Kvalitetsgranskning av sjukhusskolan 

Skolinspektionen har genomfört en kvalitetsgranskning av sjukhusskolan i slutet 
av september. 

Dubbelspår på Ostkustbanan 

Lärandeförvaltningen har fått möjlighet att lämna synpunkter på förslaget om 
tematiskt tillägg för dubbelspår på Ostkustbanan, Hudiksvalls kommun. I 
yttrandet har förvaltningen betonat vikten av att det bör finnas säkra gång- och 
cykelvägar för elever, föräldrar och personal till och från skolan och förskolan. 

Lärarlönelyftet 

Lärarlyftets bidragsram för Hudiksvalls kommun är 10,8 miljoner kronor. 
Verksamhetschef och rektorer inom varje skolform bestämmer själva om de vill 
ge flera lärare en lägre löneökning eller om de vill ge färre lärare en högre 
löneökning. Den genomsnittliga löneökningen per månad för de lärare som 
deltar i lärarlönelyftet måste dock ligga på mellan 2500 kronor och 3500 kronor 
per skolform. Förskola och fritidshem får tillsammans dela på 10% av 
statsbidraget för lärarlönelyftet. 

Brev från skolledarna 

Skolledarna inom grundskolan har lämnat två brev till förvaltningen där de 
efterlyser en plan för att förbättra deras arbetsmiljö och arbetssituation. 
Förvaltningschef och verksamhetschefen för grundskolan arbetar med frågan. 

Gotit 

Förvaltningen har nu ett helt nytt elevadministrativt system. IT-systemen ska 
vara ett stöd vid placeringar och avgiftshantering inom förskolan, 
betygshantering, elevens val, studieplanering, behörighetshantering samt 
frånvaro inom skolan. Det har rapporterats in en del problem i det nya 
systemet. En handlingsplan kommer att utarbetas tillsammans med 
leverantören. 
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Studiehandledare 

Ett samarbete mellan Högskolan i Gävle, Arbetsförmedlingen och 
kommunerna i regionen har resulterat i ett projekt där deltagare får 
kompetensutveckling för att kunna arbeta som studiehandledare. Projektet 
medfinansieras av Europeiska socialfonden (ESF) som stödjer projekt vilka 
motverkar utanförskap och främjar kompetensutveckling. Totalt 100 personer 
från regionen utbildas i tre omgångar med start i höst. Från Hudiksvalls 
kommun utbildas tio personer. 

Arbetsmiljöverkets inspektion 

I april 2016 inspekterade Arbetsmiljöverket förvaltningens arbetsmiljöarbete. 
Arbetsmiljöverket har lämnat en muntlig återrapport och de var mycket nöjda 
med förvaltningens struktur på arbetsmiljöarbetet. 
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§ 100  

Meddelande 

Beslut från Skolinspektionen 160922: 2016-157-619 
Avslag på ThorenGruppen ABs ansökan om godkännande 
som huvudman för gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet  
Sundsvall. 
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§ 101  

Delegeringsbeslut 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer. Dessa beslut rapporteras enligt särskild 
delegeringsblankett till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att 
nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla 
beslutanderätt. 

• Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling inom förskola, 357-

360 

• Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling inom grundskola, 

361 

• Uppsägning av förskoleplats, 362 

• Uppsägning av fritidshemsplats, 363 

• Behov av plats fritidshem för elev i behov av särskilt stöd, 364-365, 367-

368 

• Avgiftsbefrielse på fritidshem, 366 

• Avstängning av elev i obligatorisk skolform, 369 

• Placering vid annan skolenhet utifrån vårdnadshavares önskemål, 370-374 

• Beslut om modersmålsundervisning, 375 

• Beslut om studiehandledning, 376 

• Anställning av personal inom budgetram, 377-378, 384-389, 398 

• Anställning av obehörig personal över sex månader, 379-383, 390-397, 

399-401 

• Avslag på ansökan om skolskjuts växelvis boende, 402-405 

• Avslag på ansökan om skolskjuts särskilda skäl, 406-409 

• Avslag på ansökan om skolskjuts till annan skola, 410 

• Avslag på ansökan om inackorderingstillägg, 411 

• Tilläggsbelopp för elever vid Waldorfskolan, 412, 415, 418 
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• Tilläggsbelopp för barn vid Solbackens förskola, 413, 416-417 

• Tilläggsbelopp för barn vid Klippans förskola, 414  

• Statsbidrag inom vuxenutbildningens verksamhetsområde, 419-420 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 357-
420. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
självförvaltningsråd och lokala styrelser. Nämnden har möjlighet att vid behov 
få information om återrapporterade beslut. 
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§ 102 

Korta frågor 

Sammanfattning 

Lotta Beiersdorf (S) undrar när Lärvux kommer att starta. Förvaltningschef 
Ingela Rauhala svarar att Lärvux kommer att starta senast 1 december 2016. 
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§ 103 Dnr 2016-000348 - 042 

Budget 2017 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Ingela Rauhala redovisar bland annat förändringar i 
kvantiteter för barn och elever inför 2017. Ingela Rauhala redovisar även övriga 
förutsättningar inför arbetet med detaljbudgeten för 2017.  

Tidsplan för nämndens arbete med budget 2017 

Datum Forum Aktivitet 

160913 Arbetsutskott Förutsättningar inför budgetarbete 

160919 MBL § 19 Tidsplan budgetarbete 

160929 Lärandenämnd Förutsättningar inför budgetarbete 

161006 Arbetsutskott Detaljbudget 

161020 Lärandenämnd Detaljbudget 

161025 Arbetsutskott Förslag till beslut detaljbudget 

161114 MBL § 19 Information detaljbudget 

161124 Lärandenämnd Beslut detaljbudget 

 

 


